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Pre väčšinu odporné zviera, 
ktorého sme sa v detsve obávali 
už pri pohľade do miestnych vôd, 
je pre naše zdravie blahodarné. 
Milan Paták ju nazýva pijavič-

kou, asi aj pre jej 
úžasné účinky. 
Tento nesympatický 
tvor zahryznutím do 
tkaniva uvoľňuje asi 
250 látok – hirudín, 
hyaluronid, atď., 
a v tejto symbióze 
vytvára v organizme 
efekt, ktorý lieči 
s r d c o v o - c i e v n e 
ochorenia (látky z 
pijavice rozpúšťajú 
tromby v cievach), 
ischemické ocho-
renia, helikobaktér, 
v chirurgii urýchľuje 
proces hojenia rán, 
využíva sa ako živé 
očkovanie, ale je 
toho oveľa viac. 
Aplikácia však nie je 
vhodná pre alergi-
kov, silných diabe-
tikov, ochoreniach 

zrážanlivosti krvi, akútnych zápa-
loch. Pri terapii, pri prvom použití 
jednu, maximálne dve pijavice 
priložia ku koži (len na niektoré 

miesta). Ak je reakcia primeraná, 
pri ďalšej návšteve ich aplikujú 
viac. „Pijavička sa zahryzne 
dva milimetre do tkaniva a je 
tam pol až trištvrte hodinu. 
Keď odpadne, rana krváca 
a krvácanie sa nemá zasta-
vovať,“ opisuje Paták. Aj keď 
pohľad na terapiu nie je príjemný, 
citeľná bolesť je len ako pri pich-
nutí komárom. Niekedy pijavica 
po odsatí uhynie, niekedy sa ani 
nechce prisať. „Je to neuveri-
teľné, aké má citlivé senzory,“ 
pokračuje Paták. Neprisaje sa 
napríklad na alkoholikov alebo 
narkomanov. Človek už po prvom 
prisatí môže cítiť úľavu, niekedy 
stačia tri návštevy, maximum je 
päť, neskôr cyklus zopakovať. 
Výsledky sú veľmi dobré. Terapia 
zlepšuje kvalitu života, dokonca 
môže zachrániť pred operačným 
zákrokom. A na rozdiel od liekov 
nemá nežiaduce účinky.  

Milan Paták nevymyslel nič 
nové. Terapia sa využíva v lekár-
stve, aj u nás na niektorých klini-
kách, aj keď je ešte v plienkach. 

Ale v Nemecku, Rakúsku a Rusku 
sú majstri, v Nemecku napríklad 
dostať pijavice aj v lekárni.  Apli-
kovať hirudoterapiu (liečba pija-
vicou lekárskou, viac informacií 
www.milanpatak.eu) by nemal 
pacient sám.  

Kvalifi kovaný masér Milan 
Paták, ktorý aplikuje klasickú, 
refl exnú masáž, Bowenovu tera-
piu, lymfodrenáž, okrem aplikácií 

pijavíc pozná aj apiterapiu a liečbu 
včelím jedom. Včely dávajú med, 
propolis, peľ, včeliu materskú 
kašičku, vosk a ...žihadlá. „Vče-
lárim už tridsať rokov, mne 
osobne žihadlá pomohli vyliečiť 
členky z bane, manželke boľavé 
rameno,“ konštatuje. Informácie 
našiel v ruskom včelárskom časo-
pise. „Rusi majú aj kliniku, kde 
liečia apiterapiou,“ skonštatoval. 

Ale ani včelí jed nie je vhodný pre 
všetkých a na všetky choroby. „Je 
známe, že jed obsahuje látky, 
ktoré sa bežne využívajú vo far-
maceutickom priemysle,“ dodal. 
Použitie samotného včelieho jedu 
je však oveľa jednoduchšie. „Zis-
ťujeme, že v jednoduchosti sa 
skrýva podstata žitia,“ uzatvára 
Paták.  Božena Simonidesová

Snímky autorka

Pijavice rozpúšťajú tromby, včelí jed lieči zápaly
Milan Paták z Hlbokého nad Váhom pomáha ľuďom

Pekný dom Milana Patáka je posledný na kopci v Hlbokom nad Váhom, akoby na konci sveta. 
Vedie k nemu blatistá cesta, v polovici novembra plná snehu, a ťažko zjazdná. Miestni to vedia, aj 
preto ma neprekvapuje pohľad na ženu, ktorá na sánkach ťahá nákup z miestneho obchodíka. Pri 
najvyššie položenom dome ma víta majiteľ a vedie do miestnosti, kde aplikuje svoje liečebné proce-
dúry. Príjemné prostredie, vôňa prírody, čerstvé kvety vo váze, domáci med. Pri šálke zeleného čaju 
(upozorňuje, že sa nesmie lúhovať dlhšie ako tri minúty), sa začína naše rozprávanie o nezvyčajnej 
liečbe pijavicami a žihadlami včiel.

Milan PatákMilan Paták

Vo Veľkom Rovnom už odhŕ-
ňate sneh. Stihli ste sa na zimnú 
údržbu pripraviť?

Stihli sme to ešte v jarných 
mesiacoch. V podstate sme dali 
urobiť generálne opravy traktorov. 
Máme k dispozícii dva traktory a 
LKT (lesný kolesový traktor). Je to 
veľmi silný traktor, určený na vyššie 
položené časti. Kúpili sme nové 
pneumatiky, jedna stojí približne 
20 tisíc korún. Máme dosť posy-
pového materiálu. Aj fi nančne sme 
sa pripravili.

Koľko stála príprava a koľko 
bude stáť zimná údržba?

Opravy vyšli do 300 tisíc korún, 
pretože traktory boli rokmi aj použí-
vaním zničené. Netrúfam si odhad-
núť, koľko bude stáť zimná údržba. 
Podľa počasia, podľa zimy. Ale vo 
fi nanciách by nemal byť problém. 
Máme odložené peniaze, aby sa 
nestalo, že nemáme na naftu, na 
benzín, na posypový materiál. Sme 
pripravení. 

Už v polovici novembra vidno 
na cestách odhŕňať sneh. Využí-
vate aktivačné práce?

Máme ich 40. 
Pôvodne sme využívali 50 
ľudí, všetkých, ktorých 
nám uvoľnil úrad práce. 
Ale nie so všetkými sa dá 
pracovať. Tých 40  máme 
odskúšaných, budú tu do 
konca novembra, ďalej 
uvidíme. Pomáha nám to 
aj počas zimnej údržby, 
napríklad traktor pri odhŕ-
ňaní snehu z cesty zahr-
nie zastávky, takže každu 
z desiatich zastávok treba 
lopatami vyčistiť.

Veľké Rovné je 
neobvykle dlhá obec. 
Na koľkých kilomet-
roch potrebujete 
zabezpečiť zimnú 
údržbu?

Neofi ciálne je to 
približne 70 kilomet-
rov ciest. Je to veľmi 
veľa. A asi 95 pecent 
z nich nie je v právnom 
stave ciest. Teraz ma 
poverilo obecné zastupiteľstvo, 
aby sme začali cesty zameriavať 

geometrickými plánmi a vykupo-
vať. Veľa ciest v minulosti vzniklo 

z vozových ciest, 
z chodníkov. Keď 
expandovala výstavba, 
ľudia sa potrebovali 
dostať ďalej autami. 
Každý rozumný človek 
popustil zo svojej par-
cely, ale nikde sa to 
nezaevidovalo. Takže 
čaká nás práca – 
zameriavať, a vyplácať. 
Potom môžeme žiadať 
fi nancie z eurofondov 
na opravy ciest.  

Myslíte si, že 
Veľké Rovné je v 
nevýhode tým, že má 
tak veľa kilometrov 
ciest? Ste predsa v 
nevýhode aj oproti 
ostatným obciam v 
okolí Žiliny?

Určite sme v nevýhode. Keď 
je silné sneženie a vybehnú dva 
traktory, prejdú jednu stranu, 
a kým prejdu druhú, prvá je už 
zasnežená. Aj keď tie situácie 
poznám z obdobia, keď som nebol 
starostom. Našťastie, minulá zima 
bola ku mne veľmi milosrdná. 
Ušetrili sme fi nančné prostriedky 
a mohli sme ich investovať iným 
spôsobom.  

Ako zimnú údržbu vnímate v 
porovnaní s obcami z južného 
Slovenska, ktoré potrebujú 
menej peňazí nielen na odhŕ-
ňanie snehu z ciest, ale aj na 
vykurovanie? 

My máme nevýhodu, že sme v 
povodí Váhu, v bytčianskej kotline, 
nepatríme na Kysuce, kde majú 
zvýšené príspevky na kúrenie 
do škôl. Musíme s tým rátať zo 
svojho rozpočtu. Južné obce sú 
vo výhode, to je samozrejmé. Čo 
narobíme! Sme tu, žijeme tu, páči 
sa nám tu. 

Spomínali ste, že predchá-
dzajúca zimná údržba vám 
dovolila čo-to ušetriť. Kam ste 
mohli investovať?

Investovali sme do obecného 
domu. Boli tu ešte staré komunis-
tické obklady, všetko zatuchnuté, 
postupne sme dali do poriadku 
celé poschodie, podlahy, nátery, 
žalúzie. Prerobili sme vstup, 
schodisko, vestibul. Pripravujeme 
múzeum, obecnú knižnicu sme 
presťahovali do obecnej školy. 
Tam je nová podlaha, steny, 
elektrika. Bolo to zhruba 300 tisíc 
korún. 

Ste nový starosta. Aké sú 
vaše ďalšie plány?

Plánov je veľmi veľa.
Myslím plány, fi nančne 

pokryté.
Sú aj plány fi nančné pokryté. 

Ale človek musí byť trochu aj 
rojko a plánovať do budúcnosti. 
Aktuálne plynofi kujeme kotolňu v 
základnej škole. V utorok sme mali 
stavebné konanie, uskutočňuje sa 
výberové konanie na dodávateľov. 
Podarilo sa mi zabezpečiť dotáciu 
Ministerstva školstva SR na plynofi -
káciu. Ak to celé nepokryje, máme 
pripravenú fi nančnú rezervu. Je to 

plynofi kácia jednej z našich dvoch 
škôl. 

Máte dve školy. Je tu toľko 
detí?

Tu by som bol trošku opatrný. 
Celoslovenský trend poklesu detí 
je aj u nás. Ešte pred nejakými pia-
timi - šiestimi rokmi bolo v dolnej 
škole 400 detí, teraz je tam 240, 
hornú navštevovalo 200 detí, teraz 
140. 

Môže si obec dovoliť dve 
školy?

Hľadáme všetky možné 
fi nančné rezervy, aby sa to dalo 
utiahnuť. Ale, obávam sa budúc-
nosti. Pripravujeme určité projekty 
ako urobiť jednu veľkú silnú školu. 

Čo ďalšie projekty okrem 
školy?

Je tu nedostatok bytov, preto 
chceme pripraviť projekt na stavbu 

nájomných bytov podobne ako v 
iných obciach. Máme pripravený 
pozemok. 

Sú záujemcovia?
Áno. Ešte urobíme dodatočný 

prieskum, či postavíme jednu 
alebo dve bytovky. Okrem bytovky 
pripravujeme osvetlenie, oplotenie 
cintorína, spomínané cesty, v býva-
lej škole chceme zriadiť domov 
sociálnych služieb aj domov 
dôchodcov a zariadenie opatro-
vateľskej služby. Pripravujeme 
projekt na rekonštrukciu miest-
neho rozhlasu, dostali sme na to aj 
dotáciu 350 tisíc korún. Chceme 
ho dobudovať a systémovo celý 
prerobiť. Pripravujeme turistický 
chodník Srdcom drotárie, na tento 
projekt sme získali 40 tisíc korún. 

Božena Simonidesová
Snímky autorka

Sneh odhŕňajú zo sedemdesiatich kilometrov
So starostom Veľkého Rovného Jozefom Mičietom 

Keď sa vyberiete zo Žiliny do Veľkého Rovného v zimných mesiacoch, je takmer isté, že vás tam 
čaká iné počasie ako v Žiline. Už pri Obecnom úrade vo Veľkom Rovnom vidieť, že pre lopaty na sneh 
sa v novembri skončil letný spánok. Pracovníci aktivačných prác odhadzujú, rozšírujú cestu. Na kopa-
niciach je to ešte horšie, už v polovici novembra je tam niekoľko desiatok centimetrov snehu. Keďže 
zima väčšinou cestárov zaskočí nepripravených, naša prvá otázka na starostu Veľkého Rovného 
Jozefa Mičietu smerovala práve na zimnú údržbu. Usmiata tvár nám dala na vedomie, že na dedinách 
je situácia diametrálne iná ako u celoslovensky organizovaných cestárov.

Starosta Jozef MičietaStarosta Jozef Mičieta

Bývalá škola by sa mala zmeniť na zariadenie pre dôchodcov.Bývalá škola by sa mala zmeniť na zariadenie pre dôchodcov. V polovici novembra vo Veľkom Rovnom už odhŕňajú sneh.V polovici novembra vo Veľkom Rovnom už odhŕňajú sneh.

Počas terapie.Počas terapie.


